
Dilluns, 5 de febrer del 2024, a les 19 hores, a la masoveria de can 
Sostres. 
Assemblea General Ordinària de Socis/es de l´Associació Naturalista 
Torrellenca La Formiga.  
Assistents: Pep Domènech, Rosa Simon, Tomás Blasco, Josep Callau i 
Vicenç Roig, membres de la junta, Arnau Gelpí, Francesc Xavier Farré i Joan 
Ramell, membres de l´ANT.  
 

   La reunió l´inicia el president, Pep Domènech, a les 19,10 hores. Havent-se 
enviat la convocatòria de la reunió per correu electrònic amb el següent ordre 
del dia: 
 

1r.-  Lectura i aprovació de l´acta de l´última assemblea ordinària. 
2n.- Presentació de l´estat de comptes del 2023. 
3r.-  Resum de la feina feta l´any 2023. 
4t.- Renovació estatutària dels membres de la junta.  
5è.- Programació i objectius per al 2024, any de celebració del 25è aniversari 
 de l´entitat. 
6è.-  Precs i preguntes. 
 
   Com que ja s´havia enviat per correu electrònic junt amb la convocatòria i, a 
més, és penjada a la web de l´entitat,  s´aprova l´acta de l´ultima assemblea. 
   El tresorer informa sobre l´estat de comptes. 
   A l´any 2023 hi va haver uns ingressos, només de quotes, de 778 euros i 
unes despeses de 953,94 euros, amb un dèficit de 175,94 euros, els quals 
sumats al saldo anterior de 1.256,95 euros donaven un saldo de 1.081,01 
euros a 31 de desembre del 2023.  
   Les despeses més importants són atribuïdes a l´activitat relacionada amb els 
concursos, premis i obsequis, el muntatge d´una exposició, les comissions 
bancàries i el cost de l´allotjament del web. 
   Com en l´any anterior aquest estat de comptes s´exposarà a la web, junt amb 
les actes i els informes de gestió i d´activitats. 
   A continuació, en el tercer punt de l´ordre del dia, es tracta sobre la feina feta 
durant l´any 2023.  
   El president relaciona les activitats desenvolupades. Es recorden els tres 
concursos habituals, les publicacions, una xerrada organitzada conjuntament 



amb el CET, una altra sobre les abelles i el video sobre els viatges ornitològics 
de l´ANT, passat per Sant Martí, en el lliurament dels premis del concurs 
fotogràfic, i que també s´ha penjat al web. 
   Per Sant Martí també es va fer l´exposició de  les fotografies finalistes del 
concurs. 
   S´esmenten les sortides habituals de neteja i control de nidificació de les 
caixes niu, el cens de nius d´oreneta cuablanca i una de seguiment de la riera 
de Torrelles entre can Gallina i el riu Llobregat. 
   Es comenten les campanyes de sensibilització i les activitats i sortides del 
grup d´ornitologia.  
   A banda de l´activitat ornitològica es publica la taula meteorològica de la pluja 
local, es fa el seguiment de la fauna morta atropellada, es manté obert un 
mapa local de punts amb material de fibrociment i es continua estudiant la 
fauna amb una càmera-parany.    
   Es fa especial menció al projecte Biodiversitat de Torrelles on es recullen 
observacions naturalistes dins del terme municipal. Enguany s´ha arribat al 
nombre de 18.000 observacions inventariades, 10.000 de les quals 
corresponen a aus. 
   L´activitat naturalista actual correspon en la seva majoria al grup 
d´ornitologia. L´únic grup que s´ha mantingut dels tres creats inicialment. 
   Pel que fa a la gestió feta per la junta, a banda del manteniment normal de les 
feines de presidència, secretaria, tresoreria i control de l´arxiu, es continuen 
enviant les nostres publicacions, a l´Arxiu Històric Comarcal de Sant Feliu de 
Llobregat, a l´Arxiu Gavin, a la regidoria de cultura municipal i a la Biblioteca 
Pompeu Fabra. 
   Pel que fa a la gestió del web, aquest any s´hi ha incorporat com a novetat, el 
vídeo dels viatges ornitològics, a banda de l´actualització mensual. 
   S´ha continuat col·laborant amb la plataforma SOS Llobregat, aquesta 
plataforma ha presentat al·legacions al PDUM, s´ha continuat donant suport a 
les al·legacions relacionades amb el desviament d´una línia d´alta tensió a 
Begues, ens hem adherit al manifest i a la mobilització per a l´ampliació de la 
ZEPA del delta del Llobregat a part de donar suport a la trobada de lluites en 
defensa del territori i a la trobada de les entitats i plataformes convocada per la 
PCRZ. 
   En relació a l´ajuntament, s´han comunicat diversos vessaments d´aigües 



residuals a la riera i abocaments il·legals al medi natural, i els punts amb 
materials de fibrociment i s´hi ha col·laborat amb la campanya Fem dissabte. 
   Es va assistir a una reunió a l´ajuntament amb una representació de l´equip 
tècnic de redacció del PDUM. 
   També s´han presentat al·legacions a l´aprovació inicial de la modificació 
puntual del PGO a l´àmbit de can Coll. 
   Des de l´àrea de medi ambient municipal es va rebre un correu demanant 
col·laboració de la nostra entitat per aportar informació de la biodiversitat del 
nostre entorn. Es veu que el Consell Comarcal ha demanat un estudi a la 
Diputació de Barcelona  sobre aquest tema per al projecte de les Muntanyes 
del Baix. Es va respondre a l´ajuntament que tota la informació sobre 
biodiversitat de què disposa la nostra entitat és consultable a la nostra web. I 
que estem a la disposició de la redacció de l´estudi per a qualsevol consulta. 
   Finalment es va poder tramitar la nova inscripció al registre d´entitats 
mediambientals. Entre altres coses això fa que es rebin consultes 
mediambiental de l´àrea metropolitana, en la seva majoria d´activitats 
industrials del Baix Llobregat i la Zona Franca, a les quals no responem. 
   En el quart punt de l´ordre del dia que tracta sobre la renovació estatutària 
dels membres de la junta, les actuals cinc persones que la componen des de 
l´assemblea anterior junt amb l´Arnau Gelpí que s´hi afegeix, es comprometen 
a fer un nou equip, amb un cert relleu en els càrrecs. Es comenten diverses 
possibilitats però es deixa la concreció definitiva per a la primera reunió de 
junta a fer el dilluns, 26 de febrer. 
   A més es comenta que es compta amb l´especial ajuda i col·laboració de la 
Gemma Torrent, que es cuida del manteniment del web, i de la Neus Planas, 
encarregada de la renovació de l´àlbum de fauna a Flickr. 
   En el cinquè punt de l´ordre del dia es tracta sobre la proposta d´activitats per 
a l´any 2024. 
   A banda de les activitat habituals es tracta sobre possibles exposicions i 
xerrades. Alguna es podria fer per la festa major de Sant Martí. Es menciona la 
possibilitat de fer una exposició sobre les papallones diürnes del nostre entorn,  
i una altra de fruits silvestres comestibles. De xerrades es comenta que se´n 
podria fer una sobre els espais naturals protegits del nostre entorn. 
   Sobre els espais protegits del nostre entorn es suggereix la possibilitat de 
demanar la creació d´un parc natural que integri totes les zones incloses dins la 



xarxa natura 2000 del LIC Serres del Litoral Central. Això inclouria els espais, 
gestionats actualment per la Diputació de Barcelona, del Parc del Garraf i l´EIN 
Muntanyes de l´Ordal, actualment sense cap pla de gestió. 
   Es programa la principal exposició, de celebració del 25è aniversari, a 
l´Ateneu, per al gener del 2025. Es comença a parlar de com fer-ho i del cost 
que tindria. Hi ha temps per a que la junta ho pugui tractar i organitzar. 
   En relació a la celebració del 25è aniversari també es tracta d´organitzar una 
sortida de botànica a la primavera, com a intent d´agrupar gent per al 
seguiment de la flora local. 
   I està pendent d´organitzar, també, una sortida del grup d´ornitologia 
commemorativa dels viatges ornitològics organitzats durant molts anys. Aquest 
tema a tractar en les properes reunions es podria deixar cap a finals d´any. 
   Pel que fa a les xarxes socials hi ha el projecte de crear l´instagram de 
l´entitat i també es parla del Facebook i del WatsApp. En aquest cas, a banda 
del grup de la junta, es parla de la possibilitat de fer-ne un altre grup de tots els 
membres de l´entitat que hi vulguin entrar. 
    Sense cap més altre tema a tractar, quan són les 20,45 hores, s´acaba la 
reunió. 
 


